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Ishøj Kommune, Teknik og Miljø og Grønt Forum

Vedr.:  Høringssvar til Ishøj kommunes miljøpolitik

Tidligere var naturen først og fremmest noget, som kunne påvirke en persons tilstand i forhold til at kunne 
føle velvære eller det modsatte. Således har naturen altid spillet en meget stor rolle for os som mennesker. 
Men opfattelsen har været, at naturen var noget på forhånd givet, som vi så blot kunne udfolde os i - og at 
naturen uanset vor udfoldelse, ville blive ved med at være der. I nyere tid er vi mennesker blevet bevidste 
om, at vi med vor ageren selv har en meget stor indflydelse på, hvordan naturen udvikler sig. Når vi f.eks. 
hører, at antallet af vilde fugle i Danmark igennem de sidste 40 år er blevet halveret, må det mane til 
eftertanke. Ligeledes når sneen ved polerne og i højtbeliggende bjergegne smelter, temperaturen stiger og 
havvandsniveauet hæver sig. Vi kan som ansvarlige mennesker ikke blot se stiltiende til. Noget må gøres!

Det er derfor med stor tilfredshed vi ser, at flere og flere kommuner formulerer en politik i forhold til 
naturen med det formål at søge at gribe ind, så kommunen fortsat kan udgøre grundlaget for en god 
tilværelse - således også i Ishøj kommune.

Vi bifalder fuldt ud kommunens formulerede ønsker til miljøet i kommunen.

Vi kunne imidlertid godt ønske os en mere specifik beskrivelse af de strategier, man vil anvende for at få 
opfyldt de ønskede målsætninger. Det er væsentligt at få alle aktører med, udover kommunen selv er det 
erhvervsvirksomhederne og ikke mindst borgerne. Uden en mere specifik beskrivelse område for område, 
kan man frygte at kommunens mange gode ønsker blot henstår som smukke intentioner i en reol på  
borgmesterens kontor. 

Vi vil således se frem til, at der i den videre udvikling af miljøpolitikken også vil blive formuleret nogle 
konkrete strategier og mål.

Eksempler:

Hvad vil man fra kommunens side gøre for at fremme, at transport over mindre afstande i stigende grad 
sker uden CO2-udslip (bl. a. fremme af skoletrafik til fods eller på cykel, lette og sikre adgangsforhold til alle 
adresser i kommunen uden anvendelse af bil).



Hvordan vil man generelt fremme forståelsen for, at vi alle i kommunen har en rolle mht. at gøre miljøet 
mere bæredygtigt?

Hvad skal indsatsen være for at sikre drikkevandet?

Skal det fortsat være tilladt at bruge gift i haverne?

Vil man i kommunen gøre sig overvejelser om at pålægge progressive afgifter i forhold til virksomheders og 
borgeres miljøpåvirkning i form af CO2 udslip?

Vil man ved nybyggeri og større renovationsopgaver stille krav, der ligger udover gældende 
byggevedtægter?

Ovenstående er blot anført som en række eksempler.

Det er positivt at kommunen formulerer en miljøpolitik, men det ville også være ønskværdigt at den såvel 
overfor sig selv som kommunens borgere formulerede nogle strategier for at implementere de mange 
ønsker samt i sin udformning kunne anvise borgerne nogle konkrete handlinger, som kunne hjælpe på vej.

Med venlige hilsener fra bestyrelsen for

Danmarks  Naturfredningsforening,    - afd. Vallensbæk-Ishøj

v. formand Johnny Petersen og Arne Jacobsen

vallensbaek-ishoej@dn.dk


